

Title (en)

Blocking device for rail fastening

Title (de)

Blockierungseinrichtung für eine Schienenbefestigung

Title (fr)

Dispositif de blocage pour fixation de rail

Publication

EP 0841433 A1 19980513 (FR)

Application

EP 97402656 A 19971106

Priority

FR 9613506 A 19961106

Abstract (en)

The rail fixing assembly consists of a flexible plate which is fixed to the sleeper by an anchor bolt, and an insulating spacer (2) between the plate and rail foot. It also has a lateral stop (3) which is fitted between the edge of the rail foot on an elastic sole plate and the sleeper. The upper surface of the lateral stop has at least two recesses (31, 32) which lie symmetrically relative to its transverse axis and have inner inclined faces (31a, 32a). The recesses are designed to engage with matching projections (21, 22) on the inner face of the spacer (2) which lock the flexible plate from rotation and vertical movement. The under surface of the stop has an additional recess to receive a tongue on the lateral edge of the sole plate.

Abstract (fr)

La présente invention concerne un dispositif de fixation d'un rail (R) de chemin de fer sur une traverse (T) comprenant notamment une attache (1) élastiquement déformable fixée sur ladite traverse (T) au moyen d'un organe d'ancrage (G) et destinée à prendre appui sur la base (B) du rail (R) via un intercalaire isolant (2) et une butée latérale (3) disposée entre, d'une part, la base (B) du rail (R) qui repose sur une semelle élastique (4) et ladite traverse (T) d'autre part, caractérisé en ce que la butée latérale (3) comporte sur sa face supérieure au moins deux cavités (31,32) symétriques par rapport à son axe transversal, qui sont délimitées sur leur bord intérieur par une face inclinée (31a,32a), lesdites cavités (31,32) étant destinées à recevoir lors du serrage de l'attache (1) des bossages (21,22) à profils complémentaires solidaires de la face inférieure de l'intercalaire (2) en formant ainsi des moyens de blocage en rotation de ladite attache (1) et en translation verticale de ladite butée (3). <IMAGE>

IPC 1-7

E01B 9/30

IPC 8 full level

E01B 9/30 (2006.01)

CPC (source: EP)

E01B 9/30 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] FR 2628455 A1 19890915 - DEHE ENTREPRISES A [FR]
- [A] WO 9111556 A1 19910808 - ALLEVARD IND SA [FR]
- [A] US 5520330 A 19960528 - BROWN TREVOR P [GB], et al
- [A] US 4109860 A 19780829 - SERAFIN MARIAN A, et al

Cited by

RU2486306C1

Designated contracting state (EPC)

BE DE ES FR GR IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0841433 A1 19980513; EP 0841433 B1 20040421; DE 69728734 D1 20040527; DE 69728734 T2 20050428; DZ 2329 A1 20021228; ES 2219739 T3 20041201; FR 2755449 A1 19980507; FR 2755449 B1 19990122; MA 24394 A1 19980701; TN SN97170 A1 19991231

DOCDB simple family (application)

EP 97402656 A 19971106; DE 69728734 T 19971106; DZ 970179 A 19971022; ES 97402656 T 19971106; FR 9613506 A 19961106; MA 24856 A 19971103; TN SN97170 A 19971104